

Terms of Use of Legrand's BIM Objects and Content

LEGRAND SNC, a company with share capital of EUR 7,765,345 whose registered office is located at 128 avenue du Maréchal De Lattre de Tassigny, 87000 Limoges, France, registered with the Trade and Companies Register of Limoges, under number 389 290 586, acting both on its own behalf and on behalf of the entities controlled by Legrand France within the meaning of Article L. 233-3 of the French Commercial Code (such entities, including Legrand SNC being hereinafter collectively referred to as "**LEGRAND**"), makes digital objects and content of the Products (hereinafter referred to as "**BIM Objects and Content**") available to Users (as defined below) on its own platform or any third-party platform of its choice to enable architects, designers, engineers, consultants and other professionals to download the BIM Objects and Content for their software, enabling them to model building information.

The purpose of these terms of use (the "**Terms of Use**") is to define the principles and conditions under which Users may access and use BIM Objects and Content.

Definitions

For the purposes of the Terms of Use, the terms below shall have the following meaning:

"USER" refers to any person (professional or non-professional) who accesses the BIM Objects and Content.

"USE" refers to the downloading of the BIM Object, its installation, copy or other advantage arising from the use of its features, in accordance with its intended purpose.

Acceptance of the Terms of Use

Any individual or entity that uses the BIM Objects and Content for any reason whatsoever is automatically, fully and unreservedly bound by these Terms of Use as well as any applicable laws and regulations. The mere fact of using the BIM Objects and Content implies full acceptance of these Terms of Use.

Legrand reserves the right to modify these Terms of Use at any time, at its sole discretion and without notice. Any possible modification to these Terms of Use will come into force as soon as it is posted online. We urge you to consult them regularly.

Data Accuracy

LEGRAND constantly makes its best reasonable efforts to ensure the reliability of all the information provided in order to develop a high-performance Revit library. Despite all the care taken, LEGRAND cannot exclude nor guarantee the absence of imperfections, including, without limitations, typing errors in the coding of the name or article, colour, material or incorrect dimensions. In the case of variable article lengths, you may be able to enter a dimension that is not possible from a practical point of view. LEGRAND does not accept any liability relating to, arising from or in connection with the use of the BIM Objects and Content by the User or any other party.

Geometry Details

LEGRAND's BIM Objects are modelled for functional use within a BIM process. This means, in particular, that the geometry was not modelled in detail, but only in order to determine the location as well as the relevant connection and fixing points. The irrelevant design and details of the product or certain

features may have been omitted in order to be able to use the products pragmatically and without excessive load in models that are often very heavy. These may include material roundings, screws and other fasteners, perforations, etc.

Updates and modifications

Legrand may create new versions of BIM Objects and Content, and may, at its discretion, make them available to Users. Any new version of the BIM Objects and Content shall replace the previous version.

LEGRAND also reserves the right to make temporary changes to its product range and to phase out products. The User of BIM models must at all times ensure that the products used are available and up-to-date. Users are strictly prohibited from modifying Legrand families and marketing them under a different name and brand.

Exclusion of Liability for Digital Objects and Content

Legrand makes no commitment of any kind to the User of the BIM Objects and Content nor to third parties. The User is solely liable (and LEGRAND has no liability toward the User or any third party) for any content that may be created, transmitted, sent, uploaded, displayed or used for any application made available in any manner whatsoever while using any BIM Object or Content and the consequences thereof (including any loss or damage that the User, its affiliates, customers or any other third party may incur).

By providing the BIM Objects and Content, LEGRAND makes no representation or warranty of any kind, express or implied, regarding the completeness, accuracy, reliability, quality or fitness for any purpose of the BIM Objects and Content. In no event may Legrand be liable for any damages caused by the BIM Objects and Content, regardless of the cause, including, but not limited to, errors or omissions in any BIM Object or Content or for any loss or damage of any kind resulting from the use of any BIM Object or Content.

Any download, use or adaptation, including formatting, of LEGRAND's BIM Objects and Content is made under the sole responsibility of the professionals concerned, whether this use is aimed at creating a new business relationship, providing advice, providing updates concerning their products to users, carrying out specific projects, digital models, analyses and simulations (energy, structural calculation, conflict detection, etc.), controls (compliance with standards, budget, etc.), visualizations or any other purpose.

Intellectual Property

All intellectual property rights (including copyrights, trademark rights, patents and all other intellectual property rights) relating to the BIM Objects and Content attached thereto are the exclusive property of LEGRAND.

These Terms of Use in no way entail the transfer to a User of any intellectual property rights related either to the structure or to the content of the BIM Objects.

LEGRAND does grant any license under these Terms of Use. Any breach regarding intellectual property rights shall constitute an infringement. The User undertakes not to infringe in any way LEGRAND's rights and not to engage in any activity that could aim to modify, interfere, damage, or infringe in any way whatsoever LEGRAND's data or associated intellectual property rights.

Respect of LEGRAND's rights over Digital Objects and Content

The User is not authorized to extract or collect LEGRAND BIM Objects and Content to create separate databases.

The User shall not reproduce, duplicate, copy, sell nor exchange the BIM Objects and Content for any purpose whatsoever, upload BIM Objects and Content to another platform, website, portal, or server without the prior written consent of LEGRAND.

The User may develop user projects including content for which it or a third party holds the rights. The User is then solely liable for any content included in a user project it has carried out, excluding LEGRAND's BIM Objects and Content, including any associated intellectual property rights that remain held by LEGRAND.

The User guarantees that there will be no infringement and/or alleged infringement on its part or on the part of a third party regarding the activities it will offer in connection with the BIM Objects and Content of LEGRAND.

Absence of guarantee

The BIM Object is a particularly complex area of computer technology.

The current state of IT technology does not enable any guarantee to be given.

Thus, to the fullest extent permitted by applicable law, LEGRAND shall not be liable for any damage of any kind incurred by the User or third parties as a direct or indirect result of its use, including loss or damage of data, or any financial or business loss resulting from its use or inability to use it, even if the User has been notified in advance of the possibility of such damage.

External links

The User may be specifically authorized, in writing, to create hyperlinks from the LEGRAND site or a third-party platform offering LEGRAND's BIM Objects and Content to other websites, content or resources. In such a case, LEGRAND cannot have any control over the websites, content or resources that are not provided by it. The User accepts that LEGRAND will not be liable for the availability of content or resources from external sites (including any third-party application).

Jurisdictions

These Terms of Use are governed, interpreted, and applied in accordance with French Law.

In the event of a dispute relating to the interpretation or execution of this Agreement, the Parties undertake to seek an amicable settlement.

Failing this, this dispute shall be the exclusive jurisdiction of the French courts.

Conditions Générales d'Utilisation - Objets et contenus BIM Legrand

La société LEGRAND SNC, au capital de 7 765 345 Euros, dont le siège est situé 128 avenue du Maréchal De Lattre de Tassigny – 87000 Limoges, immatriculée au Registre du commerce et des sociétés de Limoges, sous le numéro 389 290 586 agissant tant pour son propre compte qu'au nom et pour le compte des sociétés contrôlées au sens de l'article L. 233-3 du Code de commerce par la société LEGRAND France (ci-après dénommées ensemble « **LEGRAND** ») - met à disposition des Utilisateurs des objets et contenus numériques des Produits (ci-après « **Objets et contenus BIM** ») sur une plateforme propre ou toute plateforme tierce de son choix pour permettre aux architectes, concepteurs, ingénieurs, consultants et autres professionnels de télécharger les Objets et contenus BIM pour leurs logiciels leur permettant notamment de modéliser les informations du bâtiment.

Les présentes conditions générales d'utilisation (les « Conditions Générales d'Utilisation ») ont pour objet de définir les principes et les conditions dans lesquelles les Utilisateurs peuvent accéder aux Objets et contenus BIM et les utiliser.

Définitions

Au sens des Conditions générales d'utilisation, les expressions ci-dessous auront la définition suivante :

« UTILISATEUR » désigne toute personne (professionnelle ou non) qui accède aux Objets et contenus BIM.

« UTILISATION » désigne le téléchargement de l'Objet BIM, son installation, sa copie ou autre avantage tiré de l'utilisation de ses fonctionnalités conformément à sa destination.

Acceptation des Conditions Générales d'Utilisation

Tout individu ou entité qui utilise, quelle qu'en soit la raison, les Objets et contenus BIM est automatiquement, entièrement et sans réserve lié aux présentes conditions ainsi qu'aux lois et règlements en vigueur. Le simple fait d'utiliser les Objets et contenus BIM implique l'acceptation entière des présentes conditions.

LEGRAND se réserve le droit de modifier à tout moment, à sa seule convenance et sans préavis les présentes Conditions Générales d'Utilisation. Toute éventuelle modification des présentes conditions entrera en vigueur dès sa mise en ligne. Nous vous engageons à les consulter régulièrement.

Exactitude des données

LEGRAND entreprend en permanence ses meilleurs efforts pour assurer la fiabilité de l'ensemble des informations fournies pour développer une bibliothèque Revit performante. Malgré tout le soin apporté, LEGRAND ne peut exclure ni garantir l'absence d'imperfections notamment, sans limitations, deserreurs de frappe dans le codage du nom ou de l'article, de la couleur, du matériau ou des dimensions inexacts. Dans le cas de longueurs d'articles variables, il se peut que vous soyez, d'un point de vue pratique, en mesure de saisir une dimension impossible. LEGRAND décline toute responsabilité causée par ou relative à toute utilisation des Objets et contenus BIM par l'Utilisateur ou les tiers.

Détails de la géométrie

Les Objets et contenus BIM de LEGRAND sont modélisés en vue d'une utilisation fonctionnelle au sein d'un processus BIM. Cela signifie aussi notamment que la géométrie n'a pas été modélisée en détail, mais seulement de façon à déterminer l'emplacement ainsi que les points de connexion et de fixation

pertinents. La conception et les détails non pertinents du produit ou certaines caractéristiques peuvent avoir été omis afin de pouvoir utiliser les produits de manière pragmatique et sans charge excessive au sein de modèles souvent lourds. Il peut s'agir d'arrondissements matériels, de vis et d'autres pièces de fixation, de perforations, etc.

Mises à jour et modifications

LEGRAND peut créer des nouvelles versions des Objets et contenus BIM, et peut librement les rendre disponibles aux Utilisateurs. Toute nouvelle version des Objets et contenus BIM vient remplacer la précédente.

LEGRAND se réserve également le droit d'apporter de manière temporaire des modifications à sa gamme de produits et d'éliminer progressivement des produits. L'Utilisateur des Objets et contenus BIM doit à tout moment s'assurer de la disponibilité et de l'actualité des produits utilisés. Il est formellement interdit aux utilisateurs de modifier les familles de produits Legrand et de les commercialiser sous un nom et une marque différents.

Exclusion de responsabilité sur les Objets et contenus numériques

LEGRAND ne prend aucun engagement d'aucune sorte vis-à-vis de l'Utilisateur des Objets et contenus BIM ou des tiers. L'Utilisateur est seul responsable (et LEGRAND n'a aucune responsabilité envers l'Utilisateur ou tout tiers) de tout contenu qui serait créé, transmis, envoyé, chargé, affiché ou utilisé pour toute application mis à disposition de quelque manière que ce soit tout en utilisant tout Objet ou contenu BIM et les conséquences en découlant (y compris toute perte ou tout dommage que l'Utilisateur, ses affiliés, les clients ou tout autre tiers pourraient subir).

En mettant à disposition les Objets et contenus BIM, LEGRAND ne fait aucune déclaration ni garantie d'aucune sorte, expresse ou implicite, concernant l'intégralité, l'exactitude, la fiabilité, la qualité ou l'adéquation à tout usage des Objets et contenus BIM. LEGRAND ne pourra en aucun cas être tenu responsable des dommages causés par les Objets et contenus BIM, quelle que soit la cause, y compris, mais sans s'y limiter, en cas d'erreur ou d'omission dans tout Objet ou contenu BIM ou en cas de perte ou dommage de quelque nature que ce soit résultant de l'utilisation de tout Objet ou contenu BIM.

Tout téléchargement, toute utilisation ou toute adaptation y compris de format des objets et contenus BIM de LEGRAND se fait sous l'entière responsabilité des professionnels concernés, que cette utilisation vise à créer une nouvelle relation commerciale, à donner des conseils, à fournir des mises à jour concernant leurs produits aux utilisateurs, à réaliser des projets spécifiques, des maquettes numériques, des analyses et simulations (énergétiques, calcul structurel, détections des conflits, etc.), des contrôles (respect des normes, du budget, etc.), des visualisations ou toute autre finalité.

Propriété intellectuelle

Tous les droits de propriété intellectuelle (dont les droits d'auteur, les droits de marque, les brevets et tous les autres droits de propriété intellectuelle) relatifs aux Objets et contenus BIM qui leurs sont attachés sont la propriété exclusive de LEGRAND.

Les présentes Conditions Générales d'Utilisation n'entraînent le transfert d'aucun droit de propriété intellectuelle au profit de l'Utilisateur tant sur la structure que sur le contenu des Objets BIM.

LEGRAND ne concédant aucune licence, toute infraction aux droits de propriété intellectuelle constituerait une contrefaçon. D'une manière générale, l'Utilisateur s'engage à ne porter atteinte en aucune façon aux droits de LEGRAND et à ne pas se livrer à toute activité qui pourrait viser à modifier,

interférer, endommager ou porter atteinte de quelle que façon que ce soit aux données de LEGRAND ou aux droits de propriété intellectuelle associés.

Respect des droits de LEGRAND sur les Objets et contenus numériques

L'Utilisateur n'est pas autorisé à faire des extractions ou à collecter des Objets et contenus BIM de LEGRAND pour reconstituer des bases de données distinctes.

L'Utilisateur s'interdit de reproduire, dupliquer, copier, vendre ou échanger les Objets et contenus BIM à quelle que fin que ce soit, à télécharger des Objets et contenus BIM vers une autre plateforme, un autre site web, portail, ou serveur sans l'approbation écrite préalable de LEGRAND.

L'Utilisateur peut développer des projets utilisateurs incluant un contenu dont il ou une tierce partie détient les droits. L'Utilisateur est alors seul responsable de tout contenu inclus dans un projet utilisateur qu'il a réalisé, à l'exclusion des Objets et contenus BIM de LEGRAND, y compris des droits de propriété intellectuelle associés qui subsistent au profit de LEGRAND.

L'Utilisateur garantit qu'il n'y aura aucune contrefaçon et/ou allégation de contrefaçon de sa part ou de la part d'un tiers en rapport avec les activités qu'il proposera en lien avec les Objets et contenus BIM de LEGRAND.

Absence de garanties

L'Objet BIM relève d'un domaine particulièrement complexe de la technique informatique.

En l'état de la technique informatique, aucune garantie ne peut être donnée.

Ainsi, dans toute la mesure permise par la loi applicable, LEGRAND ne saurait voir sa responsabilité engagée en cas de dommages de quelque nature que ce soit subis par l'Utilisateur ou les tiers et résultant directement ou indirectement de son utilisation, notamment la perte ou détérioration de données, ou toute perte financière ou commerciale résultant de son utilisation ou de l'impossibilité de l'utiliser, et ceci même si l'Utilisateur a été avisé au préalable de l'éventualité de tels dommages.

Liens externes

L'Utilisateur peut être autorisé spécifiquement et par écrit à créer des hyperliens depuis le site de LEGRAND ou une plateforme tierce proposant les Objets et contenus BIM de LEGRAND vers d'autres sites web, contenus ou ressources. Dans un tel cas, LEGRAND ne peut avoir aucun contrôle sur les sites web, le contenu ou les ressources qui ne sont pas fournis par lui. L'Utilisateur accepte que LEGRAND ne soit pas responsable de la disponibilité de contenu ou de ressources de sites externes (y compris toute application tierce).

Juridictions

Les présentes Conditions Générales d'Utilisation sont régies, interprétées et appliquées conformément au droit français. En cas de litige né de l'exécution ou de l'interprétation du présent contrat, les parties s'engagent à rechercher une solution amiable.

A défaut, ce différend sera la compétence exclusive des tribunaux français.